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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego  

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 01.09.2020r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 15:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – p. Władysław Rembelski 

Radny Wojciech Janicki – zrzeczenie się mandatu radnego RM w Więcborku 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka  

5. Za-ca Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku      - Izabela Szmaglińska 

6. Kierownik Działu Wsparcia Rodziny Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku   - Izabela Sowińska 

7. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM 

w Więcborku       - Barbara Szmidt 

8. Młodszy Referent Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Dominik Gorgoń 

 

Posiedzenie połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku poprowadziła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych p. Beata Kopta. 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła spotkanie witając wszystkich zebranych, po czym 

przypomniała tematykę posiedzenia, która obejmowała: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 

2020. 

2. Zaopiniowanie projektu w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Więcbork na rok szkolny 2020/2021 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork” 

4. Zaopiniowanie projektu w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części 

nieruchomości położonej w Więcborku przy ul. Gen. J. Hallera  
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  

nieruchomości położonej  

w Pęperzynie 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy „Gajowa” ulicy w Wituni. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2021-2023. 

9. Raport z monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Więcbork na lata 2014-2021. 

10. Sprawy różne. 

 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do realizacji poszczególnych punktów 

porządku obrad. 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020 przedstawiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów z dnia 09 lipca 2020 r. nr ST5.4751.4.2020.2g zwiększającego plan subwencji 

oświatowej o kwotę 58.258,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wyposażenia  

w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów 

przyrodniczych. 

2. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.59.2020 z dnia 20 sierpnia 2020r. zwiększającego 

plan dotacji (§2030 i §6330) w rozdz. 75814 o kwotę odpowiednio wynoszącą 97.339,39 zł 

(§2030) i 20.637,39 zł (§6330) z przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych w 

ramach funduszu sołeckiego w 2019r. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75023 w §0940 o kwotę 1.233.689,00 

zł w związku ze zwrotem podatku VAT naliczonego przy realizowanych w 2019r. inwestycji 

polegających na budowie kanalizacji sanitarnych w Runowie Kr. i w Więcborku. 

4. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku z rezygnacją 

w tym roku budżetowym z realizacji zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa infrastruktury 

rekreacyjno – turystycznej na terenie Gminy Więcbork”. Zadanie to miało być dofinansowane 

z budżetu UE. Po stronie dochodów w rozdziale 92695 §6257 zmniejsza się plan o kwotę 

348.284,00 zł, natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 553.260,00 zł (§6057 i §6059). 

Rezygnacja wynika z braku ogłoszenia stosownego konkursu. Realizacja zadania będzie 

przesunięta na 2021r. 

5. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 60016§0970 o kwotę 2.125,00 zł (wpływy ze zwrotu do producenta palet euro jakie były 

zakupione wraz z kostką betonową), 

- 70005§0550 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z opłaty z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości), 

- 70005§0760 o kwotę 1.900,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 
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- 75023§0970 o kwotę 500,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń  

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

- 75085§0970 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75601§0350 o kwotę1.800,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób 

fizycznych, opłacanego w formie karty podatkowej), 

- 75618§0460 o kwotę 4.900,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

- 75618§0690 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z opłaty za zawarcie związku małżeńskiego poza 

urzędem stanu cywilnego), 

- 80104§0940 o kwotę 7.600,00 zł (wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych – zwrot nienależnie 

pobranego wynagrodzenia), 

- 85202§0970 o kwotę 1.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 92695§0830 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z tytułu usług najmu sprzętu wodnego, pola 

namiotowego i za usługi korzystania z zaplecza sanitarnego na plaży miejskiej w Więcborku). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty planu finansowego. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 01095 §4190 a 

rozdziałem 90004 §4210 o kwotę 3.200,00 zł z przeznaczeniem na zakup paliwa do koszenia 

terenów zielonych. W rozdziale 01095 pojawiły się oszczędności gdyż w wyniku epidemii 

SARS CoV nie odbędą się dożynki gminne oraz organizowany co roku konkurs „Estetyka 

zagrody wiejskiej”. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 01095 §4210 a 

rozdziałem 90003 §4170 o kwotę 2.000,00 zł na sfinansowanie segregacji odpadów z koszy 

ulicznych oraz rozdziałem 90004 §4300 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

usług koszenia terenów zielonych na terenie Gminy. 

8. W rozdziale 60016 dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

- w §4170 zwiększa się plan o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na naprawę taboru 

drogowego oraz wykonania przeglądów mostów drogowych, 

- w §4210 zwiększa się plan o kwotę 55.092,78 zł na sfinansowanie zakupu opon do 

równiarki oraz na zakup materiałów drogowych do bieżącego utrzymania dróg gminnych, 

- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 82.000,00 zł na zakup usług naprawy samochodu 

dostawczego (5.000,00 zł), na konserwację rowów melioracyjnych na Os. Łopiennik, ul. 

Zamkowa, ul. Wojska Polskiego, wyloty kanalizacji deszczowej przy jeziorze w Więcborku 

(19.000,00 zł), na naprawę przepustów w Pęperzynie (5.700,00 zł), na remont kanalizacji 

deszczowej w Więcborku przy ul. Złotowskiej (25.461,00 zł), na remont kanalizacji 

deszczowej w Więcborku przy ul. Szlaku Bursztynowego (27.000,00), 

- w §4300 zwiększa się plan o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług koparko 

ładowarki oraz walca w celu prawidłowego utrzymania dróg gminnych, 

- w §6050 zwiększa się plan o kwotę 17.854,00 zł w zadaniu pn.: „Przebudowa ul. Leśnej w 

Sypniewie” na wykonanie dokumentacji budowy drogi wraz z odwodnieniem. 

9. W rozdziale 60095 zwiększa się plan finansowy wydatków w §4010 i §110 o łączną kwotę 

19.800,00 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu zatrudnienia 

pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania zaplanowanych 

prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 w §4300 o kwotę 152.000,00 

zł celem realizacji umowy z firmą za usługi doradztwa podatkowego w związku  

z rozliczeniem podatku VAT od zadań opisanych w pkt 3 niniejszego uzasadnienia. 

11. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75075 w §4430 o kwotę 10.020,00 zł celem 

zapłaty składki członkowskiej za rok 2020 na rzecz LGD Stowarzyszenie „Nasza Krajna”. 
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12. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75405 w §6170 o kwotę 57.500,00 zł  

z przeznaczeniem na wpłatę środków na Fundusz Celowy Policji z przeznaczeniem na zakup 

dla Powiatowej Komendy Policji w Sępólnie Kraj. samochodu osobowego typu SUV w 

wersji nieoznakowanej. 

13. W rozdziale 80101 w §6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

schodołazu gąsienicowego w Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o wartości 16.900,00 zł 

celem likwidacji barier architektonicznych dla dzieci niepełnosprawnych. 

14. W rozdziale 80103 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Modernizacja pomieszczeń 

łazienkowych w Szkole  Podstawowej nr 2 w Więcborku” zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 73.800,00 zł. Wynika to ze wzrostu cen zakupu usług budowlanych. 

15. W dziale 801 dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w związku  

z wprowadzeniem do budżetu realizacji zadań opisanych w pkt 1, 17 i 18 niniejszego 

uzasadnienia. 

16. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 90095 w §4300 w zadaniu pn.: „Demontaż, 

transport i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork  

w 2020 r.” o kwotę 12.200,00 zł w związku ze wzrostem tonażu azbestu przewidzianego do 

transportu i unieszkodliwienia. 

17. W zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie” 

dokonuje się korekty planu finansowego w związku z wydatkami na inspektora nadzoru 

inwestorskiego, który jest wydatkiem niekwalifikowanym nie ujętym we wniosku  

o dofinansowanie zadania z budżetu UE. 

18. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 92695 §4270 o kwotę 150.000,00 zł jako 

zabezpieczenie środków na zakup usług remontowych dachu budynku socjalnego na stadionie 

miejskim w Więcborku. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda odniósł się do pozycji nr 12 przedstawionych zmian. Pytał, czy  

w kosztach zakupu auta partycypują wszystkie gminy powiatu sępoleńskiego, czy tylko 

Gmina Więcbork udziela takiego wsparcia. Pytał też, czy w kwestii zabezpieczenia kwoty 

150.000,00 zł na zakup usług remontowych dachu budynku socjalnego na stadionie, 

sporządzona była jakaś wcześniejsza wycena. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że na początku roku do Gminy wpłynął wniosek 

z Komendy powiatowej Policji o dofinansowanie zakupu samochodu z dość szczegółowym 

uzasadnieniem ewentualnego przeznaczenia tego auta. Pismo to nie zawierało danych, 

dotyczących udziału pozostałych gmin powiatu w zakupnie. W przypadku drugiego pytania, 

Skarbnik przekazała głos Zastępcy Burmistrza Więcborka. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że rzeczywiście kwota zadania jest dosyć wysoka, 

aczkolwiek Gmina nie przystąpiłaby do remontu, czy zabezpieczenia środków, gdyby 

wcześniej nie wykonała stosownych kosztorysów. W sumie kalkulując wysokość nakładów 

opierano się na trzech wykonanych kosztorysach, z których najdroższy opiewał na kwotę 

300.000,00 zł. kosztorysy wykonane zostały przez firmy wykonujące tego typu naprawy. 

Dach jest w katastrofalnym stanie. Część budynku w związku z tym jest wyłączona  

z użytkowania gdyż zapada się do środka. Wymiana będzie obejmowała całe pokrycie 

dachowe, łącznie z rynnami, obudową kominów i wywietrznikami. Zakres tych robót jest  

i tak minimalny, jaki jest tam w rzeczywistości na ta chwilę potrzebny. Co roku dokonuje się 

remontów pomieszczeń na stadionie, gdyż przeciekający dach powoduje ich zalewanie. 
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Ostatnie ulewne deszcze spowodowały kolejne zalania w związku z czym remont jest niestety 

niezbędny. Na kwotę na pewno przekłada się wielkość dachu tj. 900m² . 

 

Radny Wenda kontynuując temat dofinansowania zakupu samochodu wspomniał, że o ile 

pamięta na jednej z Komisji, gdzie poruszony był temat ww. dofinansowania, radni przyjęli, 

że rani będą monitorowali budżet i sytuację w innych gminach. Teraz okazuje się, że tylko 

Gmina Więcbork darczyńcom dla Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim i po 

raz któryś wspiera podobny zakup. Nie ma oczywiście nic przeciwko, ale to nie jest chyba 

rola samorządu, by akurat w tym zakresie wspierać Policję. Jest przecież Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych i Administracji, które winno dbać o odpowiednie doposażenie Jednostek. 

Zmieniając temat radny zapytał, czy wystąpiły jakieś oszczędności z tytułu dowozu dzieci do 

szkół, które w okresie pandemii zostały w poprzednim roku szkolnym zawieszone. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedziała, że część szkół otrzymała zwrot części składek 

ZUS zapłaconych w okresie pierwszego półrocza – nieco ponad 300.000,00 zł. co do 

oszczędności, to pytanie, czy póki co należy je szacować, skoro przed nami nowy rok 

szkolny, który może zakończyć się różnie.  

 

Radny Wenda chciał też wiedzieć, czy Oświata dostała z Ministerstwa Oświaty Narodowej 

jakieś środki dodatkowe w związku z koniecznością  wprowadzenia w szkołach określonego 

reżimu sanitarnego. 

 

Skarbnik Gminy podała, że środków finansowych jako takich nie ma, natomiast póki co 

spływają do Gminy transporty z maseczkami ochronnymi i płynami do dezynfekcji. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka powracając do podniesionej przez radnego Wendę kwestii 

dofinansowania zakupu samochodu, przypomniał że podczas Komisji na której Komendant 

Powiatowy Policji przedstawiał przedmiotowy wniosek skierowany do samorządu Gminy 

Więcbork, wolą radnych było to, że w przypadku kiedy Burmistrz w ciągu roku budżetowego 

znajdzie jakieś oszczędności, może je przeznaczyć na zakup samochodu.  

Radna Beata Lida uważała, że nikt z radnych w sposób drażniący nie był przeciwny 

zakupowi. Pytanie tylko, czy w dobie tego, co się zadziało od marca br., wydatki Gminy 

pozwalają na to, aby faktycznie Policji zrobili taki prezent. Nie są to małe pieniądze, a mając 

na uwadze realny spadek wpływów z tytułu podatków od nieruchomości, pytanie czy Gmina 

może sobie na to pozwolić. Radna prosiła żeby się nad tym zastanowić i przeanalizować raz 

jeszcze możliwości w tym względzie.  

Radny Jan Antczak cieszy się, że radni teraz podchodzą do tematu z dużą ostrożnością. 

Pamięta, jak trzy lata temu była podobna sytuacja i wówczas tylko on sam miał wątpliwości  

i prosił, by za te środki rozważyć możliwość kupna innych potrzebnych Gminie sprzętów. 

Kiedy samochód pojawił się na placu przy Urzędzie przed obradami sesji czuł, że wszyscy 

patrzą na niego, który był temu przeciwny. Teraz przy okazji rozpatrywania ostatniego  

z wniosków powiedział, że pierwszy będzie „za”. Uważał, że jeżeli radni obiecali, to te 

pieniądze powinny się znaleźć i Policja powinna je dostać.  

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że jeżeli miałyby się pojawić jakiekolwiek oszczędności  

z tytułu transportu dzieci do szkół, to tylko w zakresie zakupu paliwa. Autobusy co prawda 

nie przewoziły uczniów, ale kierowcy są pracownikami etatowymi i nikt ich w tym czasie nie 

zwolnił, czy wysłał na urlop bezpłatny. Natomiast propozycja przedstawiona radnym 
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związana z wsparciem funduszu Policji, jest odpowiedzią na wniosek skierowany przez 

Komendanta Powiatowego Policji, ale również na opinię  Radnych RM w Więcborku na 

etapie kiedy prowadzone były rozmowy i obecny był Komendant. Należy przypomnieć, że 

radni wypowiedzieli się pozytywnie co do wsparcia finansowego Policji w zakupie tego 

samochodu. Trudno jest mu się wypowiada, co do skutków finansowych w związku  

z COVID-19, ale na dzień dzisiejszy po przeprowadzeniu analiz wraz ze Skarbnik Gminy 

Więcbork, przedkłada Radzie taką propozycję, jako wyraz wcześniejszej ich deklaracji. To 

radni podejmą ostateczną decyzję. Burmistrz poinformował również, że do Gminy wpłynęła 

kwota 117.000,00 zł, jak zwrot części środków wydatkowanych w Funduszu Sołeckim  

i z części tych środków Gmina skorzysta przy wsparciu zakupu ww. samochodu. 

Zaproponowane zmiany świadczą, może nie o jakimś „eldorado”, ale o racjonalnym 

dysponowaniu środkami publicznymi. Należy zwrócić uwagę, że zaproponowane zmiany 

zakładają również zmniejszenie deficytu budżetu Gminy Więcbork o kwotę 1.000.000,00 zł. 

Niemniej ostateczna decyzja należy do radnych i to oni zdecydują, czy dofinansowanie 

zostanie udzielone, czy też nie. 

Radny Stanisław Wegner uważał, że jeżeli Gmina ma coś „dać” Policji to ta powinna też 

coś dać od siebie. Póki co, pomimo licznych zgłoszeń, również na wspomnianym posiedzeniu 

Komisji połączonych, na którym obecny był Komendant Powiatowy Policji, pewne problemy 

nadal nie zostały rozwiązane. Zobowiązanie ze strony Komendanta padło, a sprawa do tej 

pory nie ruszyła z miejsca. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby na październikowe 

posiedzenie Komisji zaprosić Komendanta Policji i być może nowo wyłonionego Kierownika 

Posterunku Policji w Więcborku, i wówczas przedstawić kwestie, które powinny być przez 

nich rozwiązane, a także rzeczy wymagające stałego i konsekwentnego monitorowania. 

Osobiście uważa, że współpraca z Policją układa się w miarę dobrze. W tym roku Gmina 

otrzymała również w sezonie letnim wsparcie z KPP, co nie oznacza jednak, ze wszystko, co 

jest w zakresie zadań Policji jest w jak najlepszym porządku. Są na pewno rzeczy do 

poprawienia i o nich należy otwarcie na spotkaniu z komendantem i Kierownikiem 

Posterunku przekazać. 

Radna Beata Lida mówiła, że tak często, jak przedstawiciele Policji bywali na komisjach 

RM, tak żadna z innych instytucji nie. Wydaje się jednak, że wszystkie uwagi kierowane  

w ich stronę, zostały tylko i wyłącznie wysłuchane – nic poza tym. Parkowanie w miejscach 

niedozwolonych nadal występuje, a podejrzane miejsca spotkań młodzieży, które powinny 

być szczególnie monitorowane, nie są sprawdzane, bo prawdopodobnie policjanci boją się 

tam chodzić. Uważała, że kolejne „bicie piany” na kolejnej komisji nie ma sensu. 

Przewodnicząca Komisji nawiązała do punktu zmian w budżecie, w którym mowa  

o zwiększeniu kwoty inwestycji wykonywanej w Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku  

o kwotę 73.800,00 zł. Mówiła, że na posiedzeniu przed wakacjami Burmistrz proponował 

odbycie posiedzenia następnej Komisji w SP Nr 2, aby radni mogli obejrzeć nową salę 

sensoryczną i salę światła. Była zadnia, że kolejne posiedzenie, byłoby dobrym momentem na 

to, żeby radni obejrzeli wspomniana inwestycję i te przedsięwzięcia, które są obecnie 

wykonywane w Placówce.  Proponowała, żeby pierwsza część posiedzenia postaci wizji 

lokalnej zaplanowana została właśnie w Placówce. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusje i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 
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Obecnych 13 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 2 radnych 

 

Opinia pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Więcbork na 

rok szkolny 2020/2021 omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka 

 

Projekt uchwały to konsekwencja zmiany przepisów prawa oświatowego, wprowadzonych 

pod koniec ubiegłego roku. Jest to również druga tego typu uchwała przedłożona radnym. 

Proponowane w § 1, w punktach od 1-3 jednostkowe stawki paliwa będą rozliczane  

i uwzględniane w roku szkolnym 2020/2021, w sytuacji, kiedy dowozem do placówki 

oświatowej dziecka posiadającego orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, będzie 

zajmował się rodzic dziecka. W takim przypadku rodzic dziecka składa wniosek do i BOOS, 

jako jednostka zobowiązana do obsługi tego zadania, będzie wykorzystywało zatwierdzone 

stawki, do naliczania zwrotu kosztów dowozu dziecka do szkoły i z powrotem. Na potrzeby 

przygotowania niniejszej uchwały, przyjęto ceny z dnia 14 sierpnia 2020r., na podstawie 

których uśredniono wartości poszczególnych jednostek paliw. Na podstawie dokumentacji, 

otrzymanej ze stacji paliw funkcjonujących na terenie Gminy Więcbork. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork” omówił Młodszy Referent Referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Dominik Gorgoń. 

 

Potrzeba ponownego wywołania projektu uchwały w tej sprawie wynika z faktu zwiększenia 

dotacji na demontaż, transport i utylizację azbestu i wyrobów zawierających azbest, która 

przełoży się na możliwość zwiększenia zakresu działań w przedmiotowym zakresie. Dla 

demontażu, transportu i unieszkodliwiania ww. materiału zmiana wynosi z 110 ton na 117 

ton, a dla transportu i unieszkodliwienia z 25 ton na 50 ton. Dodatkowo nieznaczną zmianą  

w Programie jest ilość azbestu do zutylizowania, gdzie łączna powierzchnia wynosi 256m², co 

wynika z dopisania osób w roku 2020, nie figurujących do tej pory w ewidencji. Podjecie 

uchwały pozwoli na zutylizowanie większej ilości azbestu, co pozytywnie wpłynie na 

środowisko w gminie Więcbork. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Obecnych 13 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork omówiła Inspektor 

ds. Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku p. Barbara Schmidt. 

 

 

a) w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości położonej w 

Więcborku przy ul. Gen. J. Hallera, 

 

Na wniosek współwłaściciela sklepu zabawkowo-papierniczego zlokalizowanego  

w Więcborku przy ul. Hallera 7, została sporządzona inwentaryzacja i wycena dodatkowych 

pomieszczeń w przedmiotowym budynku, których zakupem jest zainteresowany. 

Przedmiotowy lokal nr 1 obejmuje sale sprzedaży wraz z zapleczem o pow. 48,51 m2. 

Dodatkowo wnioskodawca zamierza nabyć od Gminy 67,81m2 – lokal  zostanie powiększony 

o zaplecze i pomieszczenie w.c. (o pow. 17,43m2) oraz o pomieszczenia przynależne: strych, 

magazyn na poddaszu, dwa pomieszczenia gospodarcze w piwnicy (o pow. 50,38m2.). 

Ogółem lokal po powiększeniu posiadać będzie powierzchnię 116,32m2. Pomieszczenia 

przeznaczone do sprzedaży są obecnie przedmiotem dzierżawy – miesięczny czynsz wynosi – 

353,99 zł. W związku z powiększeniem lokalu nr 1  zmianie muszą ulec również udziały  

w nieruchomości wspólnej. W budynku znajdują się 3 lokale - oprócz lokalu będącego 

przedmiotem uchwały, jeszcze dwa lokale mieszkalne (Procedura sprzedaży w przypadku 

sprzedaży pomieszczeń w budynku przy ul. Hallera 7 była długotrwała z uwagi na 

konieczność uzyskania zaświadczenia o samodzielności lokalu niezbędnego do zawarcia aktu 

notarialnego – ostatecznie zaświadczenie uzyskano dnia 30.04.2020r. Dnia 10.06.2020r 

nieruchomość została wyceniona.  Do zapłaty za nabywane pomieszczenia na rzecz Gminy 

Więcbork przypada kwota 47 760 zł. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  

przedmiotowych pomieszczeń została podjęta dnia 31 sierpnia 2016 r. przez Radę Miejską  

w Więcborku. Jednakże w uzasadnieniu uchwały widniał zapis, iż należność zostanie 

rozłożona na trzy raty. Obecnie wnioskodawca jest gotowy ponieść cały koszt jednorazowo. 

Zatem w celu umożliwienia sprzedaży niezbędne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak prosił o przypomnienie, co wcześniej było w przedmiotowym lokalu. 

 

Inspektor UM podała, że cały czas jest tam sklep zabawkowy. Wnioskodawcy do tej pory 

dzierżawili pomieszczenia. Od momentu podjęcia uchwały w roku 2016 cały czas 

funkcjonował tam sklep papierniczo-zabawkowy, a pomieszczenia, które teraz Gmina 

zamierza zbyć, były dzierżawione. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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b)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej w Pęperzynie, 

 

 

Dnia 29.01.2018r. wpłynął wniosek w sprawie zakupu działki nr 159/6 obręb Pęperzyn  

o pow. 0.5063 ha. Wnioskodawca był zainteresowany nabyciem dzierżawionej przez niego 

nieruchomości – jednakże w czasie toczącej się procedury został poinformowany, iż zgodnie 

z obowiązującymi przepisami – osoba niebędąca rolnikiem nie może kupić nieruchomości  

o pow. większej niż 3000m2. Zatem 19.02.2020r. zainteresowany wystąpił z wnioskiem o 

dokonanie podziału geodezyjnego – wskazał część nieruchomości – na nabyciu której 

najbardziej mu zależy, z uwagi na znajdujące się na niej budynki gospodarcze. Burmistrz 

Więcborka wstępnie przychylił się do propozycji wnioskodawcy i poprosił o uzyskanie opinii 

Rady Sołeckiej w tej sprawie. Rada Sołecka wsi Pęperzyn dnia 04.03.2020r. wyraziła zgodę 

na podział w zaproponowanym kształcie w celu umożliwienia nabycia części działki przez 

wnioskodawcę w drodze bezprzetargowej i jednocześnie wyraziła zgodę na sprzedaż 

pozostałej części działki w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Zatem został zlecony 

podział geodezyjny działki 159/6. W wyniku podziału na mocy decyzji z dnia 22.06.2020r. 

powstały działki 159/9 o pow. 0.2568 ha oraz dz. 159/10 o pow. 0.2488 ha. Nieruchomość nr 

159/9 została wyceniona dnia 30.07.2020r. Jej wartość została oszacowana przez 

rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 50 240 zł - po uwzględnieniu nakładów dzierżawcy 

(remonty budynków gospodarczych, oświetlenie terenu, utwardzenie części nieruchomości) 

do zapłaty przypada kwota 38 630 zł, która jednorazowo zostanie przelana na konto Gminy 

Więcbork do dnia zawarcia aktu notarialnego. Czynsz roczny za dzierżawę wynosił – 253,15 

zł rocznie + podatek 111 zł. 

Uwag nie wniesiono  

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Salę obrad opuścił radny Mateusz Łański /obecnych 12 radnych/ 
 

c) projektu uchwały w sprawie nadania nazwy „Gajowa” ulicy w Wituni. 

 

Dnia 03.08.2020r. wpłynęło do Gminy Więcbork pismo z wnioskiem o nadanie numeru 

porządkowego dla nowo wybudowanego budynku. W związku z faktem, iż działka nr 259 

obręb Witunia - stanowiąca drogę dojazdową nie posiada nazwy - Urząd Miejski  

w Więcborku wystąpił o opinię Rady Sołeckiej wsi Witunia w tej sprawie. Rada Sołecka dnia 

20.08.2020r., po uzgodnieniu propozycji nazwy z właścicielem wybudowanego budynku, 

zaproponowała nazwę „Gajowa” dla przedmiotowej ulicy. Przedłożony Radzie Miejskiej 

projekt uchwały w tej sprawie rekomenduje ww. nazwę. 

Uwag nie wniesiono  

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Na salę powrócił radny Mateusz Łański /obecnych 13 radnych/ 
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi przedstawiła Zastępca Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Izabela Szmaglińska. 

 

Konieczność uchwalenia tej uchwały wynika z przepisów ustawy o pomocy społecznej,  

a także z uchwały Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przyjęcia Szczegółowych 

warunków przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również 

tryb ich pobierania. Stawka wyliczana jest z wydatków przeznaczonych na zatrudnienie 

opiekunek oraz z liczby godzin zatrudnienia tych osób. W stosunku do roku ubiegłego kwota 

różni się o 1,02 zł. uchwala podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego i wejdzie w życie potencjalnie z dniem 1 listopada 2020r. 

 

 Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

- kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2019r. – 836.509,42 zł 

- czas pracy wszystkich opiekunek w 2019r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 31.951 

godzin 836.509,42 zł / 31.951 godzin = 26,18 zł/godzinę. 

 

 

Uwag nie wniesiono  

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021-

2023 przedstawiła Kierownik Działu Wsparcia Rodziny Miejsko-Gminnego p. Izabela 

Sowińska. 

Program jest już trzecim z kolei przyjmowanym przez Radę Miejską w Więcborku. 

Obowiązek opracowania tego dokumentu wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej. Celem gminnego programu jest wspieranie rodzin przeżywających 

trudności w wypełnianiu swoich funkcji, związanych z opieką, wychowaniem i skuteczną 

ochroną dzieci, jak również profilaktyka środowiska lokalnego w zakresie promowania 

społecznie pożądanego modelu rodziny. W ramach tego programu będą podejmowane 

działania z instytucjami, które pracują na rzecz dziecka na trenie gminy Więcbork oraz 

powiatu. Należą do nich w głównej mierze: Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie  

w Więcborku, placówki oświatowe, Policja, Zespół Interdyscyplinarny, Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Głównym realizatorem zapisów Programu są 

asystenci rodziny, kierowani do rodzin, w których występują problemy opiekuńczo-

wychowawcze i występuje zagrożenie umieszczenia dzieci w szeroko rozumianej pieczy 

zastępczej. W akcie zawarty jest szczegółowy harmonogram działań, który Jednostka 

zamierza realizować w ramach czasowych jego obowiązywania. 

 

Uwag nie wniesiono  

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Z obrad ubyła radna Brygida Migawa /obecnych 12 radnych/ 

Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Więcbork na 

lata 2014-2021 przedłożyła Komisji Kierownik Działu Wsparcia Rodziny Miejsko-

Gminnego p. Izabela Sowińska. 

Szczegółowy Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Więcbork na lata 2014-2021 Radni otrzymali w materiałach na posiedzenie 

Komisji Dokument stanowi Załącznik do niniejszego protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Pani Izabela Sowińska omawiając temat, skupiła się na najważniejszych kwestiach 

dotyczących Raportu. Wskazała, że omawiane dane dotyczą roku 2019. Dane pochodzą  

z instytucji, które niejako współtworzyły Strategię Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Więcbork. Materiał obejmuje działania na rzecz osób bezrobotnych i w tym 

kontekście znajdziemy w nim działania podejmowane przez Urząd Pracy Wespół z Miejsko-

Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej na podstawie opracowanego Projektu pn.: 

„Program Aktywności Lokalnej” na terenie gminy Więcbork. Projekt ten będzie realizowany 

w roku 2021. W tym Programie według założeń ma uczestniczyć trzydzieści dwie osoby,  

z których pięć ma znaleźć zatrudnienie. Drugą grupę beneficjentów stanowią osoby 

bezdomne, choć póki co problem ten nie jest aż tak widoczny na terenie gminy Więcbork.  

W roku 2019 jedna osoba z terenu gminy skorzystała z pomocy Placówki – schroniska dla 

osób bezdomnych, a pięciu osobom udzielono wsparcia w postaci pracy socjalnej. Kolejną 

grupą osób objętą wsparciem, były rodziny, w których występuje przemoc, problem 

alkoholowy bądź występuje zagrożenie wystąpienia tych niepożądanych zjawisk. W tym 

przypadku dużą role odgrywa oddziaływanie Zespołu Interdyscyplinarnego, którego 

obszarem  aktywności objęte są rodziny, gdzie założone zostały przez instytucje do tego 

powołane, tzw. „niebieskie karty”. W ramach Zespołu Interdyscyplinarnego prace podejmują 

również pracownicy socjalni Ośrodka Pomocy Społecznej. Poza tym w profilaktykę 

przeciwdziałania zagrożeniom przemocy i uzależnień są przedsięwzięcia podejmowane przez 

placówki oświatowe z terenu gminy Więcbork. Wśród tych inicjatyw są różnego rodzaju 

programy profilaktyczne skierowane do uczniów, ich rodziców, a także pedagogów. Spora 

grupa beneficjentów Strategii są rodziny, w których występuje zagrożenie umieszczenia 

dzieci w pieczy zastępczej. Ten obszar działań realizowany jest w głównej mierze przez 

zatrudnionych w OPS Asystentów Rodzin, którzy pracują z rodzinami. W tym też zakresie 

MGOPS bardzo ściśle współpracuje z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, ponieważ 

Asystenci pracują także rodzinami, których dzieci są już umieszczone w pieczy zastępczej, po 

to aby stworzyć warunki i umożliwić powrót dziecka do rodzin biologicznych. Są również 

sytuacje, że pomimo szerokich oddziaływań pracownika socjalnego, czy Asystenta dzieci 

trafiają do szeroko rozumianej pieczy zastępczej tj. rodzin zastępczych bądź placówek tzw. 

domów dziecka. Grupą docelową Strategii są także osoby starsze. Z analizy i statystyk 

wynika, że społeczeństwo się starzeje i coraz większej uwagi oraz różnego rodzaju  działań 

pomocowych, trzeba będzie kierować do tej grupy osób. W ramach miejscowego OPS działa 

SENIOR+ , podejmujący inicjatywy aktywizujące na rzecz właśnie tego środowiska. Dużą 

rolę odgrywa też Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna, organizująca różnego rodzaju 

imprezy kulturalne, oraz organizacje pozarządowe. Istotnym problemem w kwestii osób 

starszych, jest zapewnienie usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania. Przybywa również 

osób, które z uwagi na chorobę i brak możliwości zapewnienia im opieki w miejscu 

zamieszkania, wymagają umieszczenia w domu pomocy społecznej.    
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM podziękowała za omówienie Raportu. Mówiła też, że wie, że OPS 

podejmuje wiele działań i inicjatyw na rzecz osób niepełnosprawnych i objętych różnego 

rodzaju wykluczeniami. Pytał, czy fakt, że OPS wykonuje tak wiele z tych działań wpływa na 

fakt, że osoby nimi objęte zaczynają inaczej funkcjonować w społeczeństwie. Czy ten aspekt 

jest zauważalny, a w tym kontekście, czy celowość tych działań ma sens.  

Pani Izabela Sowińska powiedziała, że patrząc na całokształt działań asystenta rodziny, są 

rodziny, gdzie kończy się współpraca z uwagi na realizację planu pracy i osiągniecie celu. 

Oznacza to, że przyjęte założenia zmierzające do utrzymania dzieci w domach rodzinnych 

zostały zrealizowane. Pozytywny efekt działań widoczny jest w dużej grupie rodzin objętych 

przedmiotowym wsparciem. Są też rodziny, z którymi współpraca trwa, ale zmierza ku 

końcowi i takie gdzie mimo szerokiego spektrum działań współpraca jest kończona.  Głownie 

Chodzi o rodziny, z których dzieci umieszczone są w pieczy zastępczej i praca skierowana 

jest na stworzenie warunków do powrotu, do domu rodzinnego. Niestety bardzo rzadko się to 

udaje, gdyż w większości przypadków są to rodziny z bardzo silnym uzależnieniem od 

alkoholu, nie pracujące zawodowo, i nie mające chęci podjęcia współpracy. Oznacza to, że 

wsparcie Asystenta kończone jest z uwagi na brak współpracy ze strony rodziny, a ta jest 

zasadniczym elementem efektywnej pracy. W tym konkretnym przypadku nawet 

zobowiązanie sądowe nie daje gwarancji podjęcia współpracy przez tych rodziców. Wówczas 

sąd jest powiadamiany przez OPS i dzieci pozostają w pieczy zastępczej. Dużym wsparciem 

działań OPS są realizowane w placówkach oświatowych gminy Więcbork programy 

profilaktyczne, mające na celu przeciwdziałanie przemocy, alkoholizmowi, narkomanii, czy 

uzależnieniom od mediów społecznościowych. Z roku na rok składane wnioski są coraz 

bardziej profesjonalne i skłaniają się ku temu, aby były to faktycznie oddziaływania 

profilaktyczne, które pozostawią trwały efekt wśród dzieci i młodzieży, a co najważniejsze 

bardzo często szkoły włączają w swoje działania rodziców. 

Pani Izabela Szmaglińska uzupełniła wypowiedź, o informacje dotyczące działań na rzecz 

osób starszych. Pomocą objętych było aż sto osób, którymi opiekowały się dwadzieścia cztery 

osoby. Czasami jest tak, że osoba taka nawet nie zdaje sobie sprawy z potrzeby pomocy  

i dopiero wsparcie w różnej formie: asystenta, opiekunki, pomocy sąsiedzkiej, uświadamia 

im, jak bardzo ułatwi im to życie. Wniosek nasuwa się taki, że im więcej osób na terenie 

gminy Więcbork obejmuje się opieką, tym więcej można byłoby pozyskiwać środków, żeby 

te potrzeby osób starszych zabezpieczać. Społeczeństwo się starzeje i z dnia na dzień w OPS 

przybywa tych wymagających pomocy i jest to zatrważające. Osobiście trudno jest jej 

wyobrazić sobie, żeby w przyszłym roku powiedzieć tym stu osobom, że MGOPS nie 

zabezpieczy im wsparcia i pomocy. Zatem Ośrodek robi wszystko, aby utrzymać te formy 

pomocy, które  dotychczas ma uruchomione tj. asystent osobisty osoby niepełnosprawnej, 

pomoc sąsiedzka i usługi opiekuńcze, na takim poziomie jak dotychczas. 

Radny Andrzej Wenda przyznał, że społeczeństwo się starzeje to fakt i problem. 

Szczególnie problemem staje się to w sytuacji, kiedy rodzina wyjeżdża do pracy za granicę, 

czy załatwia jakieś formalności w urzędach, osoba starsza zostaje sama i nie ma kto jej 

doglądać. Pytał, czy w takiej sytuacji, kiedy osoba starsza i schorowana pozostaje sama, może 

liczyć na wsparcie ze stromy Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pani Izabela Szmaglińska wyjaśniła, że takie sytuacje zdarzają się bardzo często. Każdy ma 

różne sytuacje życiowe i nierzadko musi pozostawić osobę zależną w domu. W takich 

przypadkach nie należy zapominać, że jest rodzina. Nie można całej odpowiedzialności  
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i obowiązku na Gminę. Ośrodek nie jest w stanie w żaden sposób przejąć wszystkich 

przypadków, o których mówi radny, na swoje barki, bo jest to po prostu niewykonalne. 

Oprócz usług, które świadczy OPS, bardzo wiele osób korzysta z tzw. prywatnych form 

pomocy, płacąc za opiekę wynajętym opiekunkom, sąsiadko, przejmującym opiekę nad osobą 

zależną w sytuacjach, o których mówił radny. Należy zatem pamiętać o innych formach 

pomocy, bo nie tylko Gmina jest zobowiązana do pomocy osobom starszym. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

W sprawach różnych Przewodnicząca Komisji pytała, jak zakończyła się sprawa budynku, 

w którym mieści się Przychodnia Weterynaryjna w Sypniewie. Komisja na początku roku 

była na wizji lokalnej budynku, chodziło o wynajęcie lub sprzedaż. Radna chciane wiedzieć, 

czy jakieś decyzje w tej kwestii zapadły. Prosiła o przygotowanie takiej informacji na kolejne 

posiedzenie Komisji. 

Przewodnicząca RM z kolei pytała, co dzieje się z działką przy targowisku miejskim. Radni 

zrezygnowali z komunalizacji tej działki, minął rok, a w tym miejscu nic się nie dzieje. 

Mieszkańcy chcieliby, aby w tym miejscu powstał parking. Jeżeli wnioskodawcy, którzy 

chcieli kupić nieruchomość zrezygnowali z tego pomysłu, może warto powrócić do kwestii 

komunalizacji nieruchomości i na nowo podjąć temat budowy parkingu. Poza tym, zapytała 

co dzieje się z planem zagospodarowania przestrzennego przy ulicy Spacerowej. Chodziło  

o duża działkę przeznaczoną pod rekreację. Przystąpiono do zmiany Planu, aby powstały tam 

działki budowlane, ale upłynęło już sporo czasu i nie ma w tym zakresie żadnej informacji. 

Brak też informacji o inwestycji, która chciało realizować Nadleśnictwo Runowo Krajeńskie 

tj. ścieżki edukacyjnej. 

Przewodnicząca Komisji w imieniu mieszkańców prosiła o wykoszenie trawy w wokół 

jeziora od strony Szkoły Podstawowej Nr 2 w Więcborku. 

Radny Jan Antczak mówił, że rozmawiał z Nadleśniczym o planowanej inwestycji i póki co 

nie ma szans na jej realizację bez pomocy Gminy Więcbork. nadleśnictwo z racji sytuacji 

związanej z pandemią nie uzyskało środków zewnętrznych na przedsięwzięcie.  

Przewodnicząca RM zapytała, czy Burmistrz Więcborka planuje umieścić 

w przyszłorocznym budżecie gminy Więcbork środki na realizację projektu budowy ścieżki 

rowerowej dookoła jeziora. Względzie, by taką dokumentację umieścić w budżecie jeżeli 

będzie taka możliwość. 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego wskazał, że na dzień dzisiejszy 

trudno mu powiedzieć czy budowa ścieżki rowerowej wokół jeziora znajdzie 

odzwierciedlenie w przyszłorocznym budżecie Gminy Więcbork. Potrzebne jest jeszcze kilka 

informacji dotyczących finansów na kolejny rok. Jeżeli chodzi o wycinkę traw przy jeziorze, 

to miała ona zostać wykonana i zostało to przekazane właściwym osobom w UM, ale 

przyznaje że nie sprawdzał, czy zostało to wykonane. Co do planów inwestycyjnych 

Nadleśnictwa, to są one dalekosiężne, ale jednocześnie ściśle związane z pozyskaniem 

środków zewnętrznych z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Sytuacja epidemiczna 

w kraju póki co, uniemożliwiła realizację zamierzeń. Temat został wstrzymany, co nie 

oznacza, że w ogóle nie będzie on podnoszony w dalszej perspektywie. W sprawie 

nieruchomości przy targowisku, tylko pozornie nic się nie dzieje. Gmina Więcbork wysłała 

stosowne pisma do KOWR, które umożliwiają mu sprzedaż nieruchomości, ale procedury 

niestety trwają. Burmistrz jest w ciągłym kontakcie z potencjalnym inwestorem, który 

podtrzymuje swoje plany inwestycyjne. W  kwestii lecznicy weterynaryjnej trudno mu się na 
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tą chwilę wypowiedzieć. Na pewno lecznica jest w tym miejscy i nadal funkcjonuje. 

Szczegółami sprawy miał zająć się właściwy dział ZGK w Więcborku i Referat /…/ 

Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku. Zasięgnie informacji, jak sprawa się 

zakończyła i przekaże radnym na kolejnym posiedzeniu Komisji RM. Podobnie w przypadku 

działek przy ulicy Spacerowej tj. rozezna temat i poda informacje przy najbliższym spotkaniu 

z Radnymi. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 
 


